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Zoals elke crisis biedt ook deze coronacrisis heel wat opportuniteiten. 
Als Vlaamse regering zijn wij vastberaden om die kansen te grijpen en 
de Vlaamse economie via een krachtige, duurzame en digitale relance 
te wapenen voor de toekomst. De Vlaamse bouwsector zal daarbij ook 
binnen mijn bevoegdheden een centrale rol spelen als motor van die 
duurzame en digitale relance. 

130



Binnen de domeinen Economie en Innovatie 
staat de leuze “We innoveren ons uit de crisis” 
centraal. Ik geloof sterk in de kracht van innova-
tie om onze bedrijven competitief en productief 
te houden, om ondernemingen te laten groeien 
en bloeien, om jobs te behouden en creëren … 
Daarom zullen we via het relanceplan Vlaamse 
Veerkracht de komende jaren in totaal meer dan 
een half miljard euro investeren in innovatie. 

Vlaanderen speelt vandaag al mee in de Euro-
pese kopgroep wat innovatie betreft, maar de 
spreiding van O&O over sectoren en bedrijfsty-
pes kan nog een stuk beter. Daarom heb ik in 
het Europese relanceplan ook de doelstelling 
laten opnemen om innovatiemaatregelen 
zo laagdrempelig mogelijk te houden. Op die 
manier krijgen kmo’s gemakkelijker toegang tot 
subsidies voor innovatie. Dat geldt natuurlijk 
ook voor bedrijven uit de bouwsector.  

Op het vlak van investeringen zetten we met 
de relancemiddelen in op 3 grote domeinen: 
onderzoeksinfrastructuur, bedrijventerreinen 
en vernieuwing van handelskernen. Met een 
investering van meer dan 100 miljoen euro wil 
ik een belangrijke impuls geven aan de uitbouw 
van de onderzoeksinfrastructuur van onze 
kennisinstellingen. Een moderne en aantrek-
kelijke onderzoeksinfrastructuur is immers een 
noodzakelijke voorwaarde voor onze onderzoe-
kers om de wetenschappelijke doorbraken te 
realiseren die bijdragen aan maatschappelijke 
uitdagingen. 

Daarnaast wil ik werk maken van een versnelling 
in de transformatie van bestaande verouderde  
bedrijventerreinen naar moderne duurzame 
bedrijventerreinen van de 21ste eeuw. Om een 
versnelling te realiseren in de vernieuwing van 
verouderde bedrijventerreinen zetten we een 
relancebudget van 10 miljoen euro in. 

Bovendien wil ik ook investeren in bedrijvige 
en bruisende kernen. De lokale handelskernen 
staan al jaren onder druk. De coronacrisis heeft 
deze tendens nog versterkt. Tegelijkertijd 
heeft de crisis ons gewezen op het belang van 
bruisende handelskernen voor de lokale handel 
en horeca. Met een budget van 25 miljoen euro 
wil ik lokale besturen ondersteunen om een 
geïnformeerd en effectief beleid te voeren op 
het vlak van detailhandel. Zo lanceerden we een 
oproep naar lokale besturen voor de aankoop 
en transformatie van leegstaande of vrijgeko-
men handelspanden en bedrijfsruimten. 

Uiteraard rekenen we voor het realiseren van 
elk van bovenstaande algemene doelstellingen 
op de Vlaamse bouwsector. Daarnaast zijn 
er binnen de relancemaatregelen ook enkele 
projecten die specifiek gericht zijn op onder-
nemingen in de bouwsector. Zo is één van de 
projecten voor grote onderzoeksinfrastructuur 

gericht op de ontwikkeling en demonstratie van 
innovatieve technologieën rond klimaatneutraal 
bouwen in Vlaanderen. Dit ‘proefgebouw’ moet 
de bouwsector toelaten om innovaties in de 
praktijk uit te testen. Zo willen we tot bruikbare 
toepassingen komen die een krachtig antwoord 
bieden op de duurzaamheidsuitdagingen die 
ook vanuit Europa worden opgelegd: de renova-
tiegolf, de CO₂-reductie met 55% tegen 2030, 
klimaatneutraal tegen 2050, materiaalreductie 
van 30% tegen 2030 … 

Daarnaast voorzie ik ook in 25 miljoen euro 
voor circulaire economie waarvan 10 miljoen 
specifiek voor innovatie en concrete toepas-
singen op het vlak van circulair bouwen. Met die 
middelen willen we de ontwikkeling van nieuwe 
circulaire bouwtechnieken stimuleren, nieuwe 
methodes van recyclage en urban mining tot 
stand brengen en dit alles ook in de praktijk te 
brengen. Zo heb ik in de zomermaanden een 
oproep gelanceerd via de kmo-groeisubsidie 
voor bouwondernemingen die een eerste stap 
zetten richting duurzaam en circulair onderne-
men. Ook ondernemingen die al actief zijn op 
dit vlak en bijkomende stappen willen zetten, 
kwamen in aanmerking. Bijkomende oproepen 
zullen dit najaar en in 2022 gelanceerd worden.  

Tot slot is er uiteraard mijn bevoegdheid Werk. 
Met de relance verwachten we heel wat extra 
bouwplaatsen, wat ook extra tewerkstelling 
met zich meebrengt. Maar geschikt perso-
neel vinden, blijft een grote uitdaging voor de 
bouwsector. Voldoende kwalitatieve opleidin-
gen aanbieden, is dus cruciaal voor de sector. 
Samenwerkingsverbanden tussen bedrijven op 
de werkvloer maken daar deel van uit. 
Een dergelijke samenwerking komt verschillen-
de bedrijven ten goede bij hun zoektocht naar 
potentiële kandidaten om de vele vacatures in 
te vullen. Meer en meer bedrijven investeren 
ook in een eigen academie op de werkvloer met 
een lesgever van het bedrijf. Dat is een weg 
die we samen met de bouwsector zeker willen 
bewandelen.

Ik wil de Vlaamse bouwsector dan ook oproepen 
om hun sterke schouders mee onder deze 
relance te zetten en er samen met ons voor te 
zorgen dat deze relance een groot succesver-
haal wordt voor Vlaanderen.

Op het vlak van investeringen zetten we met 
de relancemiddelen in op 3 grote domeinen: 

onderzoeksinfrastructuur, bedrijventerreinen en 
de vernieuwing van handelskernen. 
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